
 

 

Foreløbig besvarelse af spørgsmål nr. 214 (alm. del), som Folke-

tingets Sundhedsudvalg har stillet til ministeren for sundhed og 

forebyggelse den 23. januar 2009. 
 

Spørgsmål 214: 
"På finansloven for 2007 blev der afsat 20 mio. årligt til en forbedret behandling 

for diabetikere i form af en øget bevilling til insulinpumper. Dette blev udmøntet 

med 13,2 mio. for 2007 og 20,6 mio. for 2008 og de følgende år. Samtidig blev det 

aftalt, at området skulle følges nærmere i de kommende år, med henblik på at følge 

udviklingen i omfanget af insulinpumpebehandlingen. På den baggrund bedes 

ministeren oplyse, hvorledes status på området er, herunder oplyse, hvordan disse 

midler er udmøntet pr. region (central pulje, hospitals/afdelingsspecifik 

øremærkning eller indgår beløbet blot i et stort budget). Ministeren bedes 

endvidere oplyse, hvor mange der fik insulinpumper pr. region 2007 og 2008 inden 

for følgende kategorier: Børn, unge, voksne og gravide." 

 

Svar: 
Ministeriet for Sundhed og Forebyggelse råder ikke over alle de oplysninger, der 

efterspørges i spørgsmålet. Jeg har derfor anmodet Danske Regioner om et bidrag 

til besvarelsen. Når Danske Regioner har indhentet de nødvendige oplysninger fra 

regionerne og leveret bidraget, besvares spørgsmålet endeligt.  
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